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Nacka kommun 

Mötesanteckning 
Typ av möte: Nacka tillgänglighetsråd 
Mötesdatum: 2022-03-14 

Närvarande :  
Föreningar 
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost 
(DHR) Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet 
Föreningen Närståendecentrum 
HRF) Hörselskadades förening Nacka Värmdö  
Livgivarna IFS Nacka Värmdö  
(SRF) Synskadades riksförbund 
FUB Nacka Värmdö 
Reumatikerförbundet Nacka Värmdö  

Rådets styrelse 
Malin Gunneson 
Eva Öhbom Ekdahl 

Handläggare 
Helena Lindenius 
Kerstin Benckert 
Anna-Lena Möllstam 
Maria Westin 
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Nr Ärende Ansvarig 
1. Mötets öppnande och upprop Malin 

Gunnesson 

2. Godkännande av dagordning
Ja

Malin 
Gunnesson 

3. Föregående mötesanteckning godkännes.
Synpunkt från Kerstin: Saknar namn på
minnesanteckningar.
Oklart vilka som vill ha anteckningar och protokoll
via post.

Malin 
Gunnesson 

4. Egenvård
Anna-Lena Möllstam – medicinskt ansvarig
sjuksköterska (MAS) berättar om egenvård.

Viktigt att det är tydligt vad som ska göras, hur ofta
och hur lång tid det tar. Behöver veta det när
handläggarna gör bedömning. Det är den som
utfärdat egenvårdsintyget som ska följa upp.
Under 20 timmar är det kommunen. Över 20 timmar
är det Försäkringskassan.

Socialstyrelsens föreskrift – hälso- och
sjukvårdsinsatser.

Anna-Lena 
Möllstam 

5. Anhörigcenter 
Inga planerade fysiska träffar. Det blir en digital serie 
med information och samtalsträffar där man kommer 
att ta upp olika ämnen.  
I framtiden kommer man även att kunna lägga ut 
filmer.  

I höst kommer man att erbjuda utbildning i 
anhörigperspektiv i fysisk form. Kerstin önskar input 
om anhörigstöd – vad saknas idag? Ring eller maila 
till Kerstin. Ideér? Vilket stöd eftersöks? Alla former 
av funktionshinder.  

Jonathan Sjögren – hörsel och synkonstruktör. 

Christine: Hur hanteras mor- och farföräldrar till 
barnbarn som har problem? 

Samarbetet med BUP och habilitering? 
Lotsa vidare och informera om vilka insatser som 
finns. Stödja. Habiliteringen har väntetid på ca 1 år. 

Kerstin 
Benckert 
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6. Bokslut socialnämnden Budget 2022
Se bifogade dokument

Kurt – går gruppbostäder back?
Helena svarar: Resultatet ser olika ut för varje
gruppboende. Boendena ersätts genom nivåer som
justeras årligen.

Budget 2022 se bifogad PowerPoint

Helena 
Lindenius 

7. Kvalitetsberättelse och Kvalitetsplan
socialnämnden

Se utskick.

Helena 
Lindenius 

8. Information från omsorgsenheten 
Handikappforum – ska flytta till Nya gatan. Carina 
Smith är utsedd till projektledare gällande flytten. 
Inflyttning sker efter sommaren. Carina kallar 
föreningarna till möte. Rolf meddelar Carina vilka 
som ska kallas. 

Översyn av gruppbostäder  
Enheten för fastighetsförvaltning har tittat över 
gruppbostäderna då det finns en del som är eftersatta. 
En del LSS-gruppbostäder ska nu renoveras. 
Även Måsen ska renoveras. 

197:an ska läggas ner p g a undermåligt skick. Boende 
har fått information och senast sista juni ska alla ha 
flyttat. De boende kommer att flytta till 
ramupphandlade boenden som finns både i Nacka 
och utanför Nacka. Alla är med i sin egen planering.  

Ny gruppbostad Östra Gräsvägen – bostad med 
särskild service färdig 2024. Personer boende på 
Bergåsavägen och Skogalundsklippan ska erbjudas 
dessa platser 

Kurt –Signaler att gruppbostäderna är för små för att 
rymma hjälpmedel. Detta är ingen information som 
nått Omsorgsenheten. Alla boenden som byggs ska 
nå upp till IVO´s krav. 

Helena 
Lindenius 
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Nya boenden som är på gång: 
Nya gatan – nytt serviceboende LSS ska stå klart 
2023.  

Saltsjö-Duvnäs – Privat aktör som bygger och väntar 
på tillstånd från IVO 

Christine- hur tänker sig kommunen kring kvinnor 
med boarderline? Får man in en ansökan så försöker 
man tillgodose det utifrån diagnos och behov. Kan 
inte behovet tillgodoses i boenden i Nacka 
direktupphandlas en plats.  

Samsjuklighetsutredningen – Omsorgsenheten 
bevakar den och Helena har informerat Helen 
Skantze i frågan.  
Arbetet pågår. 

9. Övriga frågor 

 En status för våra tidigare frågor, har ngt
hänt? Med funkisfokus tvärs över alla enheter.
Ambition för bästa kommun för alla.
 Denna fråga bör förtydligas - kan

bemötas med handikappolicyn som
ska revideras under året.

 Resursskola nedläggning inget klart
erbjudande om resursklasser i skolorna. Om
ngt finns endast fokus på utåtagerande
barn… kan ngn med ansvarar för skolan
närvara?
 Välfärd skolan kan inte närvara, men

Helena inhämtar svar.

 Fråga från tidigare möte:
Tillgänglighet när man bygger nytt?
Kring demens.

 Kan vi bjuda in bygglovshandläggare för
tillgänglighetsfrågor till möte framöver?
Helena har försökt få till ett möte, men inte
fått svar.
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 Övrig fråga från Livgivarna hänskjuts till nästa 
möte.

 DHR– handikappolicyn. Arbetet har inte 
påbörjat ännu enligt Helena. Föreningen 
närståendecentrum– de finns en gammal 
handikappolicy på nätet. DHR- förslagsvis ha 
en workshop vid uppstart. Tillgänglighetsrådet 
bör vara med från början.

 Eventuella punkter till nästa möte:
Civilt försvar? T ex skyddsrumsfrågan.

 Vad är meningen med rådet?
Diskussions kring denna fråga.
- Önskan att man ser över roll och status. 

Vad tycker rådet?
Vill bidra till en förändring genom de 
frågor som vi tar upp. Att politiker tar tills 
sig synpunkter.
Diskussion för två år sedan om vi skulle 
vara en remissinsats. Finns synpunkter för 
och emot.
Förståelsen för funktionsnedsättning är 
ganska låg på arbetsplatser. Hoppas att 
politiker och tjänsteman tar till sig det vi 
framför. Taltidning t ex hamnar i 
bakvatten. Svårt att förstå om man inte har 
ett handikapp eller en närstående med 
handikapp.
De viktigaste nämnderna skulle alla ha ett 
eget råd. Följa de dagordningar som de 
har.
Vad händer med frågorna? Vart 
hamnar frågorna?
Malin – Malin och Eva tar med frågor från 
rådet till övriga politiker i kommunen.

 Malin tar med sig frågan om HRF kan vara 
med i Seniorrådet. Malin pratar med Karin 
Teljstedt.

 Livgivarna – hur blir det med boendestödjare 
när man fyller 65 år? Helena: man får 
boendestöd även när man fyllt 65 år.
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 Livgivarna – för några år sedan bjöds alla 
politiker in till en dag när de fick testa på hur 
det är att vara t ex döv eller blind.

Ämne till nästa möte – Livgivarna IFS 
Läshundar på bibliotek. 
Hemtjänstpersonal som röker. 

Vid pennan: 
Maria Westin 

Justerat av Helena Lindenius 




